

# 中国健康心理学杂志 2011 年第 19 卷第 9 期

## 目次

### 精神卫生研究

|                                |     |     |            |
|--------------------------------|-----|-----|------------|
| 文拉法辛缓释剂与阿米替林治疗躯体形式障碍对照研究 ..... | 杨 梅 | 王得燧 | (1025)     |
| 托吡酯对氯氮平血药浓度的影响 .....           | 周会爽 | 刘增龙 | 崔利军等(1027) |
| 度洛西汀与艾司西酞普兰治疗老年抑郁症对照研究 .....   | 高良会 | 颜景祥 | 张 扬等(1029) |
| 喹硫平与西酞普兰治疗单相抑郁的对照研究 .....      | 刘海军 | 高志俊 | 刘小霞 (1031) |
| 西酞普兰对共病糖尿病的抑郁症患者的临床疗效研究 .....  | 任会鹏 | 王学义 | 宋 美等(1033) |
| 住院退伍军人精神分裂症患者生存质量调查研究 .....    | 盛民生 | 张先锋 | 胡 军 (1035) |
| 米氮平合并认知治疗对脑卒中后抑郁的疗效对照 .....    | 蔡效红 | 白虎明 | (1037)     |
| 精神分裂症患者的家庭负担调查 .....           | 蒋幸衍 | 徐 清 | 方馨怡等(1038) |
| 家庭治疗对青少年焦虑症患者的疗效研究 .....       | 包焯华 | 杨碧秀 | (1041)     |
| 利培酮联用舍曲林治疗精神分裂症阴性症状的研究 .....   | 李广田 | 元艳平 | 李 达 (1043) |
| 工娱治疗对慢性精神分裂症患者的作用 .....        | 刘月芬 | 郭金刚 | 李全兵等(1045) |
| 住院精神分裂症患者家属心理状况调查 .....        |     | 李淑丽 | (1046)     |
| 利培酮口服液治疗老年期痴呆精神行为症状的对照研究 ..... | 侯春兰 | 侯凌峰 | 张东升等(1048) |
| 住院精神病患者病耻感水平及相关因素调查 .....      | 孙丽娟 | 张国富 | 郑红丽等(1049) |

### 心身医学研究

|                              |     |     |            |
|------------------------------|-----|-----|------------|
| 心理社会因素及干预在高血压发生和治疗中的作用 ..... | 马晓飞 | 刘存英 | 杨凤玲 (1051) |
| 胆石症患者与对照组的心理社会因素比较研究 .....   | 化 振 | 杨 军 | 施旺红等(1053) |

### 职业心理研究

|                              |     |     |            |
|------------------------------|-----|-----|------------|
| 我军军官人格与幸福感关系的追踪研究 .....      |     | 徐 扬 | (1055)     |
| 海勤人员疲劳状况与心理健康的相关性研究 .....    | 熊 波 | 张明月 | 吴岩印等(1058) |
| 知识型员工工作压力结构探索性研究 .....       | 苏朝霞 | 郑英军 | 杨文圣 (1061) |
| 重庆地区护士工作倦怠与积极心理健康的关系 .....   | 许海燕 | 孙 萍 | (1065)     |
| 抗震救灾官兵睡眠质量及其干预效果分析 .....     | 高存友 | 甘景梨 | 赵兰民等(1067) |
| 看守所男性服刑犯的心理状况及人格特征调查分析 ..... | 李晓波 | 任晓荣 | 尹常健等(1069) |
| 社区心理健康服务能力调查报告 .....         | 李雅妮 | 吴均林 | 孙娜云等(1073) |
| 新市民主观幸福感与社会支持的相关研究 .....     | 郑洪利 | 尹海兰 | 鞠晓辉等(1075) |

### 儿童少年心理研究

|                            |     |     |            |
|----------------------------|-----|-----|------------|
| 中学生手机网络成瘾与网络使用自控力的研究 ..... | 孙国庆 | 于 妍 | 罗正里等(1078) |
| 社会心理因素对青少年网络成瘾患者的影响 .....  | 张国富 | 张云彪 | 吕振雷等(1080) |
| 犯罪青少年与在校青少年网络成瘾的对比研究 ..... | 耿丽丽 | 金志成 | (1082)     |

### 大学生与研究生心理研究

|                                 |     |     |            |
|---------------------------------|-----|-----|------------|
| 农业高等院校本科生主观幸福感调查研究 .....        | 侯振虎 | 岳晓东 | 许晓芳等(1085) |
| 自尊在一般自我效能感与时间管理倾向之间的中介效应 .....  | 张 敏 | 张 林 | 阮鲁君 (1088) |
| 医学院校毕业生心理健康状况的调查分析 .....        | 陈泳如 | 图 雅 | (1090)     |
| 大学生消极完美主义与应对方式、自我效能感之间的关系 ..... |     | 谢静涛 | (1092)     |
| 不同阶段大学生学习动机程度及其特点的研究 .....      | 李金霞 | 和 娟 | (1094)     |
| 医学生恋爱的主观幸福感比较分析 .....           | 张介平 | 刘 婷 | 陈 霞等(1096) |
| 述情障碍对身份相关表情后遗效应影响 .....         | 谢 宇 | 孙明裕 | 朱敏敏等(1100) |
| 自尊、归因与内隐攻击性的关系研究 .....          |     | 韩利萍 | 丁凌云 (1103) |
| 大学生网络成瘾与执行功能的相关研究 .....         | 郝敬旂 | 张 莉 | (1106)     |

(下转第 1152 页)

- correlates[J]. *European Journal of Personality*, 2006, 20(7):585-602
- [3]武云,刘庆乐.迷信行为的文化渊源与当代特点[J]. *山东师范大学学报:人文社会科学版*, 2007, 52(4):100-103
- [4](德)黑格尔(王时选译). *历史哲学*[M]. 北京:三联书店, 1956:176
- [5]维埃国.迷信的学习机制探析[J]. *甘肃高师学报*, 2001, 6(4):85-89
- [6]Roig M, Bridges K R, Renner C H, et al. Belief in the paranormal and its association with irrational thinking controlled for context effects[J]. *Personality and Individual Differences*, 1998, 24(2):229-236
- [7]Zebb B J, Moore M C. Supersititiousness and perceived anxiety control as predictors of psychological distress[J]. *Journal of Anxiety Disorders*, 2003, 17:115-130
- [8]Diaz - Vilela L, Alvarez - Gonzalez C J. Differences in paranormal beliefs across fields of study from a Spanish adaptation of Tobacyk, s RPBS[J]. *The Journal of Parapsychology*, 2004, 68(2):405-421
- [9]Torgler B. Determinants of superstition[J]. *The Journal of Socio-economics*, 2007, 1:21
- [10]Watt C, Watson S, Wilson L. Cognitive and psychological mediators of anxiety: evidence from a study of paranormal belief and perceived childhood control[J]. *Personality and Individual Differences*, 2007, 42:335-343
- [11]Burger J M, Lynn A L. Superstitious behavior among American and Japanese professional baseball players[J]. *Basic and Applied Social Psychology*, 2005, 27(1):71-76
- [12]陈永艳,张进辅,李建.迷信心理研究述评[J]. *心理科学进展*, 2009, 17(1):218-226

(收稿时间:2011-03-28)

## 中国健康心理学杂志 2011 年第 19 卷第 9 期

### 目 次

(上接封 2)

- 大学生网络成瘾与孤独感的相关回归研究 ..... 孔 鑫 徐 勇 葛 玲 (1108)
- 大学生人格特质、人际信任与孤独感的关系研究 ..... 周 倩 姚志强 (1110)
- 社会支持、就业非理性认知与大学毕业生心理健康的关系 ..... 刘曼曼 来 燕 (1113)
- 自尊、惧怕否定评价对公众演讲焦虑的影响 ..... 王井云 (1115)
- 四届新生的大学生人格问卷测评比较 ..... 王冰蔚 王永铎 魏双锋等 (1117)
- 军医大学生专业兴趣调查 ..... 鲁 娟 周 琳 李 健 (1120)
- 军医大学生课余时间利用调查 ..... 鲁 娟 周 琳 李 健 (1122)
- 心理评估与干预**
- 大学生考试作弊行为意向问卷初步编制 ..... 杜 金 向 娟 朱 鸿等 (1124)
- 中国居民生活安全感量表的编制 ..... 夏 春 涂 薇 (1126)
- 5·12 地震后急性应激反应筛查表因素分析 ..... 郑建民 龚 俊 庄子森等 (1129)
- 单次团体心理辅导对大学新生人际关系的影响 ..... 段 永 (1133)
- 团体辅导提升高师专心理弹性的研究 ..... 熊庆秋 (1136)
- 接受心理咨询的求助者对心理咨询的态度研究 ..... 洪锐锋 (1138)
- 实验心理研究**
- 内隐职业刻板印象及其信息加工机制的研究 ..... 刘 航 (1071)
- 恐惧应激对大鼠心血管系统及一般行为的影响 ..... 刘佳佳 严 进 郑冬梅等 (1141)
- 综述与讲座**
- 移情与亲社会行为关系的研究进展与展望 ..... 张振红 李伟强 (1144)
- 抑郁及抑郁症的哲学解读 ..... 康 燕 唐 平 (1146)
- 老年人迷信心理探因 ..... 李小龙 (1148)
- 信 息**
- 河北省医师协会首届优秀精神科医师奖颁奖大会在河北保定召开 ..... 唐心会报道 (1026)

# CHINA JOURNAL OF HEALTH PSYCHOLOGY

Volume 19

Number 9

September 2011

Control Study on Venlafaxine XR vs Amitriptyline in the Treatment of Somatoform Disorders.

..... Yang Mei, Wang Desui(1025)

Effect of Topiramate on Plasma Concentrations of Clozapine. .... Zhou Huishuang, Liu Zenglong, Cui Lijun, et al(1027)

Comparative Study of Duloxetine versus Escitalopram in the Treatment of Elderly Depression.

..... Gao Lianghai, Yan Jingxiang, Zhang Yang, et al(1029)

Control Study on Quetiapine and Citalopram in the Treatment of Unipolar Depression.

..... Liu Haijun, Gao Zhijun, Liu Xiaoxia(1031)

Clinical Effect Study on Citalopram in Major Depression Patients with Diabetes.

..... Ren Huipeng, Wang Xueyi, Song Mei, et al(1033)

Analysis on the Quality of Life in the Hospitalized Schizophrenic Patients of Veteran.

..... Sheng Minsheng, Zhang Xianfeng, Hu Jun(1035)

Efficacy of Mirtazapine with Cognitive Therapy in Treatment of the Post-stroke Depression.

..... Cai Xiaohong, Bai Huming(1037)

Survey on the Family Burden of Schizophrenia. .... Jiang Xingyan, Xu Qing, Fang Xinyi, et al(1038)

Study on Effect of Family Therapy on Adolescent Anxiety Disorders. .... Bao Zhaoxue, Yang Bixiu(1041)

Study on Antipsychotic Combined with Sertraline in Treatment of Negative Symptoms of Schizophrenia.

..... Li Guangtian, Yuan Yanping, Li Da(1043)

Effects of Occupational and Recreational Treatment on Chronic Schizophrenia.

..... Liu Yuefen, Guo Jingang, Li Quanbing, et al(1045)

Mental Status of Family Members of Schizophrenia Patients. .... Li Shuli(1046)

Control Study on Risperidone Oral Solution in Treatment of Psychological Symptoms of Dementia in Elderly.

..... Hou Chunlan, Hou Lingfeng, Zhang Dongsheng, et al(1048)

Study on Stigma and Related Factors of Psychiatric Patients. .... Sun Lijuan, Zhang Guofu, Zheng Hongli, et al(1049)

Effect of Social Psychological Factors and Intervention on Hypertension Episodes and Treatment.

..... Ma Xiaofei, Liu Cunying, Yang Fengling(1051)

Comparative Study on Psychological and Social Factors between Gallstone Patients and Health Control Groups.

..... Hua Zhen, Yang Jun, Shi Wanghong, et al(1053)

Longitudinal Study of Correlation between Well-Being and Personality among Military Officers. .... Xu Yang(1055)

Related Study on Fatigue and Mental Health in Ship Personnel. .... Xiong Bo, Zhang Mingyue, Wu Yanyin, et al(1058)

Exploration on the Construction of Knowledge Employee' Work Stress. .... Su Zhaoxia, Zheng Yingjun, Yang Wensheng(1061)

Relationship between Job Burnout and Positive Mental Health of Nurses in Chongqing. .... Xu Haiyan, Sun Ping(1065)

Analysis on Sleep Quality and Intervention Effects in Servicemen in Experienced Earthquake Relief Work.

..... Gao Cunyou, Gan Jingli, Zhao Lanmin, et al(1067)

Analysis on Psychological State and Personality of Adult Male Criminal.

..... Li Xiaobo, Ren Xiaorong, Yin Changjian, et al(1069)

Study on Implicit Occupational Stereotype and Its Processing Mechanism. .... Liu Hang(1071)

Investigation on Community Mental Health Services. .... Li Yani, Wu Junlin, Sun Nayun, et al(1073)

Research on Relationship between Subject Well-being and Social Support of New Citizens.

..... Zheng Hongli, Yin Hailan, Ju Xiaohui, et al(1075)

Research on Middle School Students' Mobile Phone Internet Addiction and Self-control over Internet Use.

..... Sun Guoqing, Yu Yan, Luo Zhengli, et al(1078)

Influence of Social Psychic Factors on Adolescents with Internet Addiction Disorder.

..... Zhang Guofu, Zhang Yunbiao, Lv Zhenlei, et al(1080)

Control Research on Internet Addiction Disorder between Crime Teenagers and School Teenagers.

..... Geng Lili, Jin Zhicheng(1082)

Study on Subjective Well-being of Undergraduates of Agricultural Universities in Inner Mongolia.

..... Hou Zhenhu, Yue Xiaodong, Xu Xiaofang, et al(1085)

Mediating Influence of Self-Esteem on the Relation between General Self-Efficacy and Time Management Disposition.

..... Zhang Min, Zhang Lin, Ruan Lujun(1088)

- Survey and Analysis of Medical School Graduating Students' Mental Health. .... Chen Yongru, Tu Ya(1090)
- Correlation among Negative Perfectionism, Coping Style and General Self-efficacy in Undergraduates. .... Xie Jingtao(1092)
- Study on the Degree and Character of College's Learning. Motivation in Different Stages. .... Li Jinxia, He Juan(1094)
- Comparative Study on Subjective Well-being of Loving in Medical Students. .... Zhang Jieping, Liu Ting, Chen Xia, et al(1096)
- Effect of Alexithymia on Identity-contingent Expression Aftereffects. .... Xie Yu, Sun Mingyu, Zhu Minmin, et al(1100)
- Study on the Relations among Self-esteem, Attribution and Implicit Offensive. .... Han Liping, Ding Lingyun(1103)
- Research on Internet Addiction and Executive Function in the College Students. .... Hao Jingyi, Zhang Li(1106)
- College Students' Internet addiction and loneliness: Correlation and Regression. .... Kong xin, Xu Yong, Ge Ling(1108)
- Relationship among Personality Traits, Interpersonal Trust and Loneliness in College Students. .... Zhou Qian, Yao Zhiqiang(1110)
- Social Support, Employment Irrational Cognition and Mental Health of College Graduates. .... Liu Manman, Lai Yan(1113)
- Influence of Self-esteem and Fear of Negative Evaluation on Public Speaking Anxiety. .... Wang Jingyun(1115)
- Comparison of UPI Assessments for 2007~2010 Freshmen. .... Wang Bingwei, Wang Yongduo, Wei Shuangfeng, et al(1117)
- Survey on Specialty Interests of Military Medical Undergraduates. .... Lu Juan, Zhou Lin, Li Jian(1120)
- Survey on Spare Time Arrangement of Military Medical Undergraduates. .... Lu Juan, Zhou Lin, Li Jian(1122)
- Preliminary Development of Questionnaire of College Students' Behavior Intention of Cheating in Examination. .... Du Jin, Xiang Juan, Zhu Hong, et al(1124)
- Development of Resident's Sense of Security Scale. .... Xia Chun, Tu Wei(1126)
- Psychometric Analysis of Acute Stress Reaction Screening Scale after 5·12 Earthquake. .... Zheng Jianmin, Gong Jun, Zhuang Zisen, et al(1129)
- Effect of Single Group Psychological Counseling on the Freshmen's Relationship. .... Duan Yong(1133)
- Research on Group Counseling Promoting College Students' Resilience. .... Xiong Qingqiu(1136)
- Study on the Counseling Attitude of the Patient who Experienced Counseling. .... Hong Ruifeng(1138)
- Influence of Fear Stress on Cardiovascular System and Behaviors in Rats. .... Liu Jiajia, Yan Jin, Zheng Dongmei, et al(1141)
- Research Progress and Prospect of the Relationship between Empathy and Prosocial Behaviors. .... Zhang Zhenhong, Li Weiqiang(1144)
- Philosophical Interpretation of Depression and Major Depression. .... Kang Yan, Tang Ping(1146)
- Reasons for the Aged to Be Superstitious. .... Li Xiaolong(1148)

## 中国健康心理学杂志

(月刊) 1993年创刊 第19卷 第9期

2011年9月15日出版

主 管: 中国科学技术协会

主 办: 中国心理卫生协会

编辑出版:《中国健康心理学杂志》编辑部

(北京德外安康胡同5号 邮编:100088)

(河北省唐山市建设南路57号 邮编:063000)

电话:0315-3726590

E-mail: jkxl@chinajournal.net.cn

http://jkxl.chinajournal.net.cn/

编委会主任: 郭念峰 马 辛

主 编: 崔以泰 袁聚祥 执行主编: 李建明

编辑部主任: 李建明

责任编辑: 段建勋 李 薇 英文编辑: 白 洁

印 刷: 河北理工大学印刷厂

国内发行: 河北省唐山市邮政局

邮发代号: 18-285 (全国各地邮局订阅)

国外发行: 中国国际图书贸易总公司(北京: 399信箱)

国外发行代号: M8256

中国标准连续出版物号: ISSN 1005-1252

CN 11-5257/R

## CHINA JOURNAL OF HEALTH PSYCHOLOGY

Bimonthly Established 1993

Volume 19 Number 9 September 2011

Responsible Institution: Chinese Association of Science and Technology

Sponsor: China Association for Mental Health

Editing & Publishing: Editorial Board of China Journal of Health Psychology

(5 Ankang Lane, Dewai, Beijing 100088, China)

E-mail: jkxl@chinajournal.net.cn

http://jkxl.chinajournal.net.cn/

Director of Editorial Board: Guo Nianfeng Ma Xin

Editor-in-Chief: Cui Yitai Yuan Juxiang

Managing Director: Li Jianming

Executive Editor: Duan Jianxun Li Wei

English Editor: Bai Jie

Printing: Printing House of Hebei Technikon University

Domestic Distributor: China Local Post Office

Code No: 18-285

Overseas Distributor: China International Book Trading Corporation (P.O Box 399 of Beijing)

Code No: M8256

CSSN: ISSN 1005-1252 CN 11-5257/R

国内定价: 12.00元/期 全年 144.00元

Price: ¥12 for each issue; ¥144 for a year